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Spørgsmål nr. 454 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Hvorfor har Danmark ikke allerede udskiftet politiets am-

munition Action 3, og vil ministeren tage initiativ til, at poli-

tiets ammunition hurtigst muligt udskiftes med en anden ty-

pe, der ikke rikochetterer, og som dermed er mere sikker for 

betjente i tjenesten samt for borgere?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet 

følgende udtalelse fra Rigspolitiet, hvortil der henvises: 

 

”Efter grundige undersøgelser begyndte dansk politi i 1998 

udskiftningen af den indtil da benyttede pistol med en 

Heckler og Kock, 9 mm pistol, som nu bruges af alle politi-

uddannede i politiet. 

 

Sideløbende med undersøgelserne om en ny pistol overveje-

des det, hvilken ammunitionstype der mest hensigtsmæssigt 

kunne anvendes. Rigspolitiet indhentede erfaringer om am-

munitionsvalg hos en række europæiske politistyrker, som 

dansk politi har et samarbejde med.  

 

Der blev også nationalt foretaget en række undersøgelser med 

det sigte at pege på en ammunitionstype, som skønnedes 

bedst egnet for dansk politi. I dette arbejde deltog eksperter 

fra politiet, forsvaret, ligesom der i arbejdet blev inddraget 

medicinsk ekspertise. Valget faldt på en ammunition af typen 

Action 3. 

 

Den omtalte ammunitionstype har nu været anvendt over en 

årrække, og Rigspolitiet har bl.a. i lyset af den teknologiske 
udvikling for nogen tid siden iværksat undersøgelser af, 

hvorvidt den nu anvendte type fortsat er det rigtige valg af 

ammunition til dansk politi. I dette arbejde vil der også blive 

inddraget erfaringer fra vores nabolandes politistyrker. 

 

Det iværksatte arbejde kan forventes afsluttet i løbet af 1-2 

måneder.” 

 

 


